
  تهیه کننده سریال »پوست شیر« گفت: به 
معنای واقعی کلمه، اعضای شورای صدور مجوز 
ساترا به ما کمک کردند و اگر در مواردی اصلاحاتی 
داشت، با گفت وگو و تعامل اصلاحات ضروری را 
انجام دادیم و در خصوص سایر موارد هم به نگاه 
نسبتا مشترک رسیدیم. این اتفاق به این دلیل بود 
که آنها از هدف ما آگاه بودند و ما هم از نگرانی آ نها 
خبر داشتیم. اگر بدانید که ساترا به دنبال سانسور 
نیست و آنها برای چه مسائلی نگرانند، می توانیم 
همفکر باشیم. نوید محمودی در گفت وگوی 
اختصاصی با نشریه کُد )ماهنامه خبری تحلیلی 
ساترا( بیان داشت: مدتی قرار بود روی قصه ای را 
کار کنیم و سریالی تولید کنیم تا اینکه جمشید 
برادرم گفت به قصه جدیدی رسیده است. روی 
این داستان که در ابتدا اسمش »ساحل« بود 
تمرکز کردیم. قصه آدمی که بعد از سال ها از 
زندان بیرون می آید و دختری که همسرش بعد 
از گرفتن حضانت ازدواج کرده و به یک خانواده 
دیگری رفته بود؛ دختری که حس می کند پدر 
دیگری دارد و مثل یک پدر دوستش دارد. در 
حقیقت ما می خواستیم قصه ای با این مضمون 
که در مورد خانواده و حس پدر و فرزندی است، 
داشته باشیم که در نهایت به قصه ای که دیدید، 
رسیدیم. وی درخصوص فایده تجربه های قبلی 
برای تولید یک سریال پر مخاطب تاکید کرد: من از 
۱۳ سالگی و از دوران نوجوانی در تلویزیون بودم. ما 
می خواستیم در قصه راجع به موضوعاتی گپ بزنیم 
که به نظر تابو هستند اما یک واقعیت اجتماعی 
است؛ یعنی ما نمی توانیم بگوییم  رفتارهای 
خشنی که در فیلم می بینید وجود ندارد. جمشید 
به عنوان کارگردان همه تلاشش را کرد با گفت وگو 
و تجربه ای که در این سال ها داشتیم، با ظرافت 
چیزهایی را نشان بدهد. تجربه سال ها فیلمسازی 

را کنار هم گذاشتیم و رسیدیم به جایی که تمامی 
حرف هایی که می خواستیم را طوری بیان کردیم 
که حساسیت خاصی ایجاد نشد. محمودی افزود: 
من جزو کسانی هستم که معتقدند در سال های 
گذشته، در ایران شرایطی به وجود آمده که 
همدیگر را کمتر دوست داریم و همین موضوع 
باعث شده تا رفتارهایی را از خود بروز بدهیم 
که متفاوت از بقیه باشد. ما در جامعه ای زندگی 
می کنیم که در دوران جنگ، آدم ها می گفتند من 
کوپنم را نیاز ندارم و به یک آدم فقیرتر می دادند. 
ما دور نیستیم از روزگاری که همه با هم جهیزیه 
دختر را جور می کردند؛ چه بلایی سرمان آمده 
که به این مدل آدم های امروزی تبدیل شده ایم؟ 
دردآور است که همه ما فکر می کنیم که باید 
صف بایستیم و دلار بخریم، آن ماشین را ثبت نام 
کنیم، سر 2 نفر کلاه بگذاریم گران تر بفروشیم و… 
چه اتفاقی افتاده که ما این گونه شده ایم؟ به این 
دلیل است که ما ذات رفیق بودنمان به همدیگر را 

فراموش کردیم. 
 فضای دوگانه ای وجود ندارد

  محمودی در ادامه در خصوص رویکرد ساترا 

نسبت به این سریال تصریح کرد: نمی توانم بگویم 
ما و اعضای شورای صدور مجوز ساترا صددرصد با 
هم همفکر و همراه بودیم و شعار بدهم اما به معنای 
واقعی کلمه اعضای شورا به ما کمک کردند و اگر 
در مواردی اصلاحاتی داشت، با گفت وگو و تعامل 
اصلاحات ضروری را انجام دادیم و در خصوص 
سایر موارد هم به نگاه نسبتا مشترک رسیدیم. این 
اتفاق به این دلیل بود که آنها از هدف ما آگاه بودند 
و ما هم از نگرانی آنها خبر داشتیم. اگر شما بدانید 
که ساترا به دنبال سانسور نیست و آنها برای چه 
مسائلی نگرانند، می توانیم همفکر باشیم. تجربه 
نمایش خانگی »پوست شیر« نشان داد با گفت وگو 
و همفکری می توان خیلی از چیزهایی که تابو 
هست را نمایش داد و مخاطب جذب کرد. من 
فکر می کنم با تعامل دوطرفه می توان همه مسائل 
را حل کرد. وی در پایان تاکید کرد: استاندارد 
دوگانه ای میان نمایش خانگی و تلویزیون وجود 
ندارد. نمایش خانگی به دلیل اینکه از سینما تبعیت 
می کند در فرم و اجرا آزادتر است، اما من می گویم 
اینها اصلا چیزی نیست که شما نگرانش باشید و 

فضای دوگانه ای وجود ندارد.
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a r m a n m e l i . i r
رو بــــه رو

 »تیری فرمو«، مدیر جشنواره فیلم کن اعلام 
کرد که امیدوار است »مارتین اسکورسیزی« 
متقاعد به نمایش فیلمش در بخش مسابقه اصلی 
جشنواره شود. به گزارش ایسنا به نقل از واریتی، 
فهرست فیلم های حاضر در بخش های رسمی 
هفتادوششمین جشنواره فیلم کن در حالی 
چند روز پیش اعلام شد که یکی از مهم ترین 

فیلم های حاضر در جشنواره یعنی »قاتلان ماه 
کامل« ساخته جدید »مارتین اسکورسیزی« 
بر خلاف انتظارها در بخش غیررقابتی نمایش 
داده می شود، اما »تیری فرمو« ابراز امیدواری 
کرد که »اسکورسیزی« را متقاعد به حضور در 
بخش مسابقه و رقابت برای کسب نخل طلا کند. 
مدیر جشنواره کن در پاسخ به پرسشی درباره 

عدم حضور فیلم جدید »اسکورسیزی« در بخش 
مسابقه گفت: »این خیلی جالب است زیرا وقتی 
فدریکو فلینی برای »زندگی شیرین« نخل طلا 
را برُد، گفت که دیگر به بخش مسابقه برنمی 
گردم« و اسکورسیزی هم در سال ۱۹۷۶ با فیلم 
»راننده تاکسی« موفق به کسب نخل طلا شد. 
بنابراین می توان  گفت، به نظر می رسد به خاطر 
موقعیت معتبرش چیز زیادی برای به دست 

آوردن ندارد. به جز یک چیز: نخل طلا. 

»اسکورسیزی« راضی به رقابت در جشنواره کن می شود؟

»حمیدی مقدم« دبیر 
»سینماحقیقت« شد

 ابراهیم پشت کوهی: 
تئاترهرگزتعطیلنمیشود

 تعدادی از هنرمندان عرصه تئاتر، سینما 
و تلویزیون در قالب اجرای ویژه افتتاحیه به 
تماشای نمایش »مکبث زار« در تالار اصلی 
تئاترشهر نشستند. ابراهیم پشت کوهی، 
نویسنده و کارگردان نمایش »مکبث زار« 
گفت: امشب برای من و گروه اجرایی نمایش، 
شما هنرمندان گرامی و حتی برای این تالار 
که سرشار از انرژی و تاریخ و تبار کشورماست 
قطعا شب بسیار مهمی است. چرا که چراغ 
آن بعد از مدت ها خاموشی، به واسطه اجرای 
این نمایش و حضور شما بزرگواران دوباره 
برافروخته شده است. وی ادامه داد: تاریخ 
تئاتر وجریان سیال آن مانند مسابقه دو 
امدادی است. اکنون این جریان از بزرگان و 
پیشینیان تئاتر که برخی از آنها در جمع ما 
حضور دارند به نسل ما رسیده، این جریانی 
است، که از قبل ما ادامه داشته و بعد از ما هم 
ادامه خواهد داشت و این استارت یک شروع 
دوباره است. من معتقدم فرهنگ و هنر و به 
قطع یقین تئاتر هرگز تعطیل نمی شوند. 
کارگردان نمایش »مکبث زار« بیان کرد: 
ما نخستین اجرای این نمایش را با عزیزانی 
که دوستشان می داریم آغاز خواهیم کرد. در 
قلب ما نوری  است که از هنرنمایش تجلی 
یافته و هیچ کس نمی تواند آن را خاموش 
کند. اصغر همت، بازیگر تئاتر، سینما و 
تلویزیون هم که طی سال های گذشته با 
ابراهیم پشت کوهی همکاری داشته، از تلاش 
گروه اجرایی نمایش »مکبث زار« برای به 
صحنه بردن این اثر تشکر کرد و اظهارداشت: 
امشب پس از مدت ها با نمایش »مکبث زارِ« 
ابراهیم پشت کوهی، دیگر بار گردِهم آمدیم. 
به واقع این جمع و گردهمایی عزیز در شرایط 
دیگری اتفاق نمی افتد و تنها تئاتر است که 
بهانه  مبارکِ این گردهمایی است. همت 
گفت: ابراهیم پشت کوهی از همان ابتدا و 
زمانی که در استان هرمزگان و بندرعباس 
کار را آغاز کرد، نویدبخشِ ظهور یک 
جوان خلاق بود و خوشبختانه هرچه 
پیش  رفت بر این خلاقیت افزوده شد. 
من آرزو می کنم ابراهیم و ابراهیم های 
تئاتر ما به آنچه استحقاقش را دارند، 
دست یابند. همت ادامه 
داد: وقتی تئاتــر کشور 
را با آثار دیگر کشورها 
قیــــاس می کنم، 
فاصله عجیبی بین 
این دو مشهود 
می شــود. 

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

رئیس جمهور برزیل: 
آمریکادراوکراین

»تشویقبهجنگ«میکند
 رئیس جمهور برزیل گفت: ایالات متحده به جای تشویق 
به جنگ در اوکراین باید گفت وگوهای صلح را آغاز کند. 
»لوئیز ایناسیو لولاداسیلوا« در پایان دیدار خود با »شی 
جین پینگ« رئیس جمهور چین در جمع خبرنگاران در 
پکن افزود: »ایالات متحده باید تشویق به جنگ را متوقف 
کند و گفت وگو درباره صلح را آغاز کند. اتحادیه اروپا نیز 
باید گفت وگو درباره صلح را آغاز کند.« رئیس جمهور 
برزیل با تأکید درباره نقش آمریکا در تشدید جنگ اوکراین 
گفت: زمانیکه غرب گفت وگو درباره صلح در اوکراین 
را آغاز کند، در »این شرایط جامعه بین المللی می تواند 
رئیس جمهور روسیه ولادیمیر پوتین و رئیس جمهور 
اوکراین ولودیمیر زلنسکی را متقاعد کنند که صلح به نفع 
کل جهان است.« سفر لولا به چین بر تقویت روابط و ابلاغ 
این پیام صورت گرفته است که »برزیل به عنوان یک بازیگر 
کلیدی به صحنه جهانی بازگشته است.« رئیس جمهور 
برزیل بیان داشت: »صبور بودن برای گفت وگو با پوتین 
و زلنسکی مهم است، اما مهم تر از همه، متقاعدکردن 
کشورها به اینکه ارسال تسلیحات )به اوکراین( تشویق به 
جنگ است و باید این روند را متوقف کنند.« کشورهای 
غربی از جمله ایالات متحده آمریکا از یکسال پیش با شروع 
عملیات نظامی ویژه روسیه در اوکراین با عرضه تسلیحات 

به اوکراین تنها بر آتش ناآرامی های این کشور افزوده اند.

استقبالکویتازتبادلاسرادریمن
 وزیر خارجه کویت از تبادل اسرا بین شورای ریاستی 
یمن و دولت نجات ملی این کشور استقبال کرد. به 
گزارش فارس، »سالم عبدا... الجابرالصباح«، وزیر خارجه 
کویت ضمن استقبال از تبادل اسرا بین شورای ریاستی 
یمن و صنعا، آن را اقدامی مثبت برای دستیابی به راه حل 
سیاسی بحران یمن توصیف کرد. الصباح همچنین ایفای 
نقش دفتر فرستاده ویژه دبیر کل سازمان ملل متحد در 
یمن و کمیته جهانی صلیب سرخ برای نظارت بر عملیات 
تبادل اسرا و تلاش های هیأت های سعودی و عمان را 
ستود. وزیر خارجه کویت همچنین موفقیت های به 
دست آمده برای دستیابی به راه حل سیاسی مبتنی بر 
ابتکار صلح عربستان، مرجعیت های سه گانه اعم از طرح 
ابتکاری شورای همکاری خلیج فارس و سازوکارهای 
اجرایی آن و نیز مصوبات مربوط به گفت وگوی ملی فراگیر 
و قطعنامه شماره 22۱۶ شورای امنیت سازمان ملل را 
ستود. رسانه های یمن از ورود اولین هواپیمای حامل ۱2۵ 
اسیر یمنی آزاد شده از عدن به فرودگاه صنعاء خبر داده و 
گفتند که روند مبادله اسرا سه روز به طول خواهد انجامید. 
شبکه المیادین نیز گزارش داد که این توافق به مدت ۳ روز 
ادامه خواهد داشت و قرار است ۳۵۰ اسیر یمنی از ارتش و 

کمیته های مردمی آزاد شوند. 

درگیری شدید نیروهای پشتیبانی سریع با ارتش 

 نظامیان در سودان به جان هم افتادند
کوتــــاه

 رسانه های عربی و آفریقایی، شنبه، ۱۵ 
آوریل، از درگیری شدید میان ارتش سودان 
و شبه نظامیان موسوم به »الدعم السریع« 
)پشتیبانی سریع( در خارطوم خبر دادند. یک 
منبع آگاه در دولت سودان به الجزیره گفت 
که قرار بود صبح شنبه نشستی میان البرهان 
و »محمد حمدان دقلو« مشهور به حمیدتی 
فرمانده نیروهای پشتیبانی سریع برگزار شود 
و پیش از برگزاری این دیدار، درگیری ها رقم 
خورد. در پی درگیری شدید میان ارتش 
و شبه نظامیان پشتیبانی سریع سودان، 
فرودگاه بین المللی خارطوم، کلیه پروازهای 
خود را متوقف کرد. این در حالی است که 
نیروهای پشتیبانی سریع ادعا می کنند که 
کنترل فرودگاه های خارطوم و مروی در 
شمال سودان نزدیک مرز مصر را به دست 
گرفته اند و خسارات سنگینی به ارتش این 
کشور وارد کرده اند. اما ارتش تصرف فرودگاه 
خارطوم از سوی این نیروها را هنوز تایید 
نکرده است و فرماندهی ارتش سودان تنها 
اعلام کرد که نیروهای پشتیبانی سریع تلاش 
دارند تا مقر فرماندهی کل نیروهای مسلح 
سودان را تصرف کند. براساس این گزارش، 
درگیری ها میان دوطرف در نزدیکی کاخ 

ریاست جمهوری سودان ادامه دارد.
 شورش نیروهای پشتیبانی

 ارتش سودان خبر داد که نیروهای 
پشتیبانی سریع علیه دولت شورش کرده اند 
و ارتش موفق به دفع حمله صورت گرفته 
علیه فرماندهی کل نیروهای مسلح شد و 
درگیری میان دوطرف در فرودگاه بین المللی 
خارطوم پس از تلاش نیروهای پشتیبانی 
سریع برای کنترل آن در جریان است. از 
سوی دیگر، فرمانده گارد ریاست جمهوری 
ارتش  اعلام کرد که  نیز  ارتش سودان 
کنترل کامل فرماندهی کل را در دست 
دارد و »عبدالفتاح البرهان« رئیس شورای 
حاکمیتی این کشور در مکانی امن است و 
شخصا عملیات نظامی را زیر نظر دارد. یک 
منبع آگاه نظامی در ارتش سودان، به الجزیره 
گفت که ارتش کنترل مقرهای نیروهای 
پشتیبانی سریع را در طیبه و سوبا در جنوب 
خارطوم و نیز مقر ریاست این نیروها واقع 
در نزدیکی فرماندهی کل ارتش را به دست 
گرفته است و آنها را از منطقه »الریاض« در 
شرق پایتخت عقب رانده است. در بیانیه 

ارتش سودان آمده است: نیروهای مسلح، 
کنترل کلیه پایگاه ها و فرودگاه های کشور 
را در دست دارند و همچنان به دفاع و انجام 
وظیفه قانونی و ملی خود ادامه می دهند. بنا 
بر این بیانیه، نیروهای پشتیبانی سریع از 
مقرهای خود گریخته اند و تجهیزات نظامی 
خود را در خیابان ها رها کرده اند. سخنگوی 
رسمی ارتش سودان نیز اعلام کرد که عناصر 
نیروهای شورشی به فرودگاه خارطوم نفوذ 
کردند و اقدام به آتش زدن خودروهای 
غیرنظامی کردند. ما نیز بیش از ۸۰ خودروی 
شبه نظامیان را نابود کردند. ما از شهروندان 
می خواهیم که از مکان های درگیری دور 
شوند و به فراری ها پناه ندهند. »خالد عبدا...« 
سرهنگ ارتش سودان نیز گفت که این 
ارتش کنترل کلیه مناطق حیاتی را در دست 
دارد و نیروهای پشتیبانی سریع اکنون در 
خیابان ها پراکنده شده اند و تحت تعقیب 
هستند. اما شبه نظامیان واکنش سریع با 
انتشار بیانیه ای ادعا کردند که در حال حاضر 
کنترل کاخ ریاست جمهوری و بیت الضیافه و 
فرودگاه های خارطوم، مروی و الابیض را در 

دست گرفته اند.
 عملیات ویژه نیروی هوایی

 اسکای نیوز نیز از پرواز جنگنده های 
ارتش بر فراز آسمان خارطوم خبر داد و 
سپس شبکه »المیادین« به نقل از ارتش 
این  هوایی  نیروی  که  نوشت  سودان 
کشور، در حال انجام عملیاتی ویژه برای 
کنترل »رفتار غیرمسئولانه شبه نظامیان 
شورشی پشتیبانی سریع« است. ارتش 

سودان همچنین طی بیانیه ای خبر داد که 
شبه نظامیان پشتیبانی سریع کنترل هیچ 
فرودگاهی از جمله مروی را در دست ندارند 
و ادعاهای طرح شده در چارچوب جنگ 
روانی است. جنگنده های سودانی نیز در 
حال بمباران مقرهای نیروهای پشتیبانی 
سریع هستند. مشاور سیاسی شبه نظامیان 
پشتیبانی سریع نیز تایید کرد که مقرهای 
این نیروها بمباران شده است. حمیدتی در 
گفت وگو با الجزیره در خصوص درگیری ها 
در سودان بیان داشت: ما در بیانیه پیشین 
اعلام کردیم که هیچ دشمنی با ارتش نداریم. 
ما متاسفیم که با فرزندان مردم خود نبرد 
می کنیم اما یک جنایتکار ما را به این کار 
مجبور کرد. وضعیت ما خوب است و کنترل 
همه مقرهای خود را در دست داریم. آنها 
به دنبال  و  دارند  یک طرح جنایتکارانه 
بازگشت به کودتا هستند. وی افزود: ما از 
افراد شریف در نیروهای مسلح می خواهیم 
که به مردم بپیوندند. این نبرد طی روزهای 
آتی به پایان می رسد. نیروهای ما مجبور 
به ورود به این درگیری شدند. آن چه که 
اکنون در جریان است، بهای دموکراسی 
است. نیروهای پشتیبانی سریع وارد درگیری 
شدند و تلاش کردند کنترل فرودگاه های 
خارطوم و مروی را به دست گیرند. ما برای 
حمایت از دموکراسی و مردم سودان فعالیت 
می کنیم. حمیدتی تصریح کرد: من به کمیته 
چهارجانبه و گروه میانجیگر گفتم که این مرد 
)اشاره به البرهان(، دروغگو است و سودان را 
نابود خواهد کرد. از ارتش می خواهیم که به 

مردم بپیوندد. ما به تعقیب البرهان و تحویل 
او به عدالت ادامه خواهیم داد. با این وجود، 
درگیری ها میان دوطرف همچنان ادامه دارد 
و منابع رسانه ای از درگیری در داخل مقر 

تلویزیون سودان خبر دادند.
 واکنش های داخلی و خارجی 

 تشدید بحران و درگیری در سودان با 
واکنش های داخلی و خارجی متعددی 
همراه شد. خبرگزاری »تاس« به نقل از 
سفیر روسیه در خارطوم، نوشت: »انتظار 
می رود تا چند ساعت دیگر این درگیری ها به 
پایان برسد و طرفین به سمت مذاکره بروند.« 
الجزیره به نقل از »آنتونی بلینکن« وزیر 
خارجه آمریکا نوشت: »ممکن است بازیگران 
دیگری باشند که تلاش می کنند جلوی 
پیشرفت حاصل شده برای تشکیل دولت 
غیرنظامی در سودان را بگیرند.« نماینده 
سودان در سازمان ملل نیز طرفین درگیری را 
به آرامش و آتش بس فراخواند. وزارت خارجه 
قطر نیز طی بیانیه ای خواستار توقف فوری 
درگیری ها در سودان و خویشتن داری 
طرفین درگیر شد. وزارت خارجه عربستان 
سعودی نیز از تشدید درگیری ها در سودان 
به شدت ابراز نگرانی کرد. در پی تشدید این 
درگیری ها، حزب الامه سودان به ریاست 
»صادق المهدی« ارتش و نیروهای پشتیبانی 
سریع را به آتش بس فراخواند. سودان پس 
از کودتای نظامی که در اکتبر 2۰2۱ روی 
داد، در هرج و مرج شدیدی به سر می برد. در 
هفته های اخیر ارتش و نیروهای پشتیبانی 
سریع در خارطوم و اطراف آن، نیرو و سلاح 
جمع آوری کرده  بودند. پیش از آن نیز، 
ارتش حضور خود را در مرکز شهر تقویت و 
خودروهای زرهی را تقریبا در تمام تقاطع های 
منتهی به کاخ ریاست جمهوری کشور مستقر 
کرده بود. ارتش سودان پنجشنبه گذشته 
نسبت به درگیری با نیروی شبه نظامی 
قدرتمند این کشور که نیروهایش را در 
پایتخت و دیگر شهرها مستقر کرده است، 
هشدار داده بود. اختلاف بین ارتش و نیروهای 
پشتیبانی سریع در سودان که هر دو باهم 
کودتای اکتبر 2۰2۱ در این کشور را هدایت 
کردند، در ماه های اخیر تشدید شده است و 
موجب به تاخیرافتادن امضای توافقنامه مورد 
حمایت بین المللی با احزاب سیاسی برای 
احیای گذار دموکراتیک در کشور شده است.

ماکرونمصوبهاصلاح
قانونبازنشستگیراامضاکرد

 بلافاصله پس از تصویب طرح اصلاح قانون بازنشستگی 
فرانسه توسط شورای قانون اساسی، امانوئل ماکرون بدون 
توجه به اعتراضات مردمی آن را امضا و به قانون تبدیل کرد. 
به گزارش فارس، به رغم اعتراضات گسترده به طرحهای 
اقتصادی دولت پاریس طی ماه های گذشته، امانوئل ماکرون 
مصوبه افزایش سن بازنشستگی را فورا امضا و آن را به قانون 
تبدیل کرد. امضای این طرح در شرایطی صورت گرفته 
که بدون رای نهایی پارلمان از سوی شورای قانون اساسی 
فرانسه در روز جمعه مورد تصویب قرار گرفته بود. به دنبال 
تصویب این طرح در شورای قانون اساسی فرانسه در روز 
جمعه، تجمعات اعتراضی گسترده ای در خیابان های پاریس 
و سایر شهرهای دیگر فرانسه برگزار شد که به درگیری 
شدید و زد و خورد میان پلیس فرانسه و معترضان نیز 
کشیده شد. طبق این قانون، سن بازنشستگی به تدریج از ۶2 
به ۶4 سال افزایش خواهد یافت. به دنبال تصویب این طرح، 
اتحادیه های کارگری روز جمعه از دولت فرانسه خواستند 
تا به رغم چراغ سبز شورای قانون اساسی، این قانون را امضا 
نکند، اما ماکرون آن را بدون توجه به درخواست های مردمی 
و اتحادیه های کارگری امضا کرد. دولت فرانسه قصد دارد از 
روز اول سپتامبر 2۰2۳ این قانون را اجرایی کند. »فرانسوا 
رافین« از نمایندگان چپ گرای پارلمان فرانسه، دولت را 

متهم کرد که این طرح را مانند دزدی در نیمه شب است. 

انفجاردرمحلسخنرانی»کیشیدا«
 یک فرد مهاجم به سمت نخست وزیر ژاپن در زمانی که 
او در حال سخنرانی بود، بمب دودزا پرتاب کرد که در 
نهایت توسط نیروهای امنیتی بازداشت شد. رسانه های 
محلی ژاپن گزارش کردند که یک فرد در محل سخنرانی 
»فومیو کیشیدا« نخست وزیر ژاپن یک بمب دوزا پرتاب کرد. 
خبرگزاری کیودو ژاپن گزارش کرد که »فومیو کیشیدا« 
نخست وزیر ژاپن قصد داشت در شهر »واکایاما« در غرب 
ژاپن سخنرانی کند که صدای انفجار مهیبی شنیده شد. پس 
از آن که درست قبل از آغاز سخنرانی کیشیدا صدای انفجاری 
به گوش رسید، نخست وزیر ژاپن در صحت کامل به سرعت 
از صحنه خارج شد. بنا بر گزارش گزارش ها، کیشیدا قرار بود 
در حمایت از نامزد حزب حاکم لیبرال دموکرات مجلس عوام 
ژاپن که در رقابت های انتخابات میان دوره ای مشارکت کرده 
است، سخنرانی کند. طبق این گزارش، نیروهای امنیتی، 
فردی را که در زمان حضور نخست وزیر ژاپن در مکان 
سخنرانی یک بمب دودزا به سمت وی پرتاب کرد بازداشت 
کردند. نیروهای امنیتی هنوز جزئیاتی از فردی که اقدام 
به پرتاب بمب به سمت نخست وزیر کرده منتشر نکردند. 
رسانه های ژاپن همچنین گزارش کردند نخست وزیر ژاپن 
به رغم وقوع این حادثه سخنرانی خود را انجام داد و از مردم 

به خاطر نگرانی پیش آمده عذرخواهی کرد.

سینمایی طی  سازمان  رئیس    
را  حمیدی مقدم  محمد  حکمی 
به عنوان دبیر هفدهمین جشنواره 
بین المللی »سینما حقیقت« منصوب 
کرد. در متن حکم محمد خزاعی به 
محمد حمیدی مقدم آمده است: نظر 
به شناخت، تعهد و تجربه ارزشمند شما 
در برگزاری دوره های گذشته، به سمت 
دبیر هفدهمین جشنواره بین المللی 
فیلم مستند ایران »سینماحقیقت« 
منصوب می شوید. سینمای مستند، 
بخش پرافتخار سینمای ایران است 
که همواره با اندیشه ورزی، دغدغه های 
فرهنگی و نوآوری پیوند داشته است. 
ایجاد تغییر و تحول محسوس در 
این سینما با اهتمام و تأکید بر شعار 
»اخلاق، آگاهی، امید« از اهداف 
سینمایی  سازمان  اولویت های  و 
در این دوره است. انتظار می رود 
همسو  »سینماحقیقت«  جشنواره 
با گام دوم انقلاب اسلامی و با هدف 
ایجاد بسترهای مناسب برای تقویت 
حضور جریان ساز سینمای مستند در 
عرصه های مختلف فرهنگی و اجتماعی 
و ارائه آثار متنوع و ارزشمند این عرصه 
تلاش مؤثری را برای نمایش تاریخ 
و فرهنگ جامعه ایرانی ـ اسلامی، 
پاسداشت هویت ملی ـ دینی و ترسیم 
وضعیت امروز و چشم انداز آینده ایران 
و جهان با نگاه عدالت محور به نمایش 
بگذارد. جشنواره »سینماحقیقت« باید 
پلی به فرهنگ ها و کشورهای همسو 
باشد و از بستر مستند برای روایت 
تصویری تازه از حقیقت جهان امروز 
و مناسبات درون آن، برای مخاطبانش 
استفاده کند. بهروزی و موفقیت شما 
در برگزاری باشکوه این رخداد را از 

خداوند متعال آرزومندم.«

 اکران نوروز موفق بود
بازگشتِرونقبهسینما

 سال ۱4۰2 برای سینمای ایران شروع نسبتا خوبی داشت 
و فیلم های اکران نوروز توانستند حدود ۶۰ میلیاردتومان 
فروش داشته باشند که نسبت به چند سال و همچنین ماه های 
گذشته که کشور درگیر شیوع کرونا، مشکلات اقتصادی و 
ناآرامی های اخیر بود، فروش قابل توجه و امیدوارکننده ای 
به حساب می آید. در نوروز سالجاری 4 فیلم سینمایی اکران 
شدند که »فسیل« توانسته حدود ۵۳ میلیاردتومان فروش 
داشته باشد. فیلم سینمایی »غریب« به عنوان دومین فیلم 
پرفروش سال توانسته نزدیک به ۶ میلیارد تومان فروش 
داشته باشد و میزان فروش »عروس خیابان فرشته« 4 میلیارد 
و »بچه های طوفان« حدود 2.۵ میلیارد تومان است. به تازگی 
نیز ۵ فیلم »آهنگ دونفره«، »دسته دختران«، »سه کام 
حبس«، »باباسیبیلو« و »جنگ جهانی سوم« برای اکران 
عیدفطر معرفی شده اند. با توجه به شکل گیری رونقی نسبی در 
سینماهای کشور مطمئنا انتخاب ترکیب فیلم های اکران باید 
با دقتی بیشتر صورت بگیرد تا روند فروش فیلم ها و به نوعی 
بازگشت مخاطبان به سالن های سینما با افت مواجه نشود. 
امیرهوشنگ پاسبانیان، مدیر سینما بهمن اظهارداشت: به نظر 
من اکران نوروز اکران کاملا موفقی بود و اگر سالیان گذشته 
را مرور کنید، متوجه می شوید که فیلم های کمدی بیشترین 
فروش را داشته اند و همین وضعیت هم برای اکران نوروز حاکم 
بود و دیدیم که مخصوصا به دلیل شرایطی که در این روزها 
حاکم است، مردم بیش از هر چیز گرایش به دیدن فیلم های 
کمدی دارند و فیلم کمدی »فسیل« هم توانست فروش 
قابل توجهی داشته باشد و من در کل اکران امسال را کاملا 
موفق می دانم. پاسبانیان در گفت وگو با »ایلنا« خاطرنشان 
کرد: رونق به سینمای ایران برگشته و حال مخاطب است که 
تعیین می کند چه فیلمی می تواند فروش داشته باشد و برای 
رونق بیشتر سینماها بهتر است چه فیلم هایی اکران شوند. 
در شرایط حاضر که مردم با مشکلات بسیاری دست و پنجه 
نرم می کنند، طبیعی است که فیلم های کمدی با استقبال 
بیشتری روبه رو شوند؛ ولی یک فیلم اجتماعی پرمخاطب در 
کنار »فسیل« نیز می توانست تنور اکران را داغ تر کند و در آن 
شرایط فروش بیشتری شاهد بودیم. وی افزود: اگر »فسیل« 
توانسته اکثر فروش نوروز را از آن خود کند به این دلیل است 
که رقیب چندان جدی و مهمی هم نداشت و توجهات به این 
فیلم جلب شد. به همین دلیل فکر می کنم اگر فیلم با کیفیت 
دیگری هم اکران می شد می توانست موفقیت این فیلم را 
تکرار کند. پس مسئولان باید در انتخاب فیلم ها برای اکران 
توجه کنند و در هر زمان چند فیلم خوب و پر فروش باید بر 
پرده سینماها نمایش داده شود. مدیر سینمابهمن در پایان 
اظهاراتش تأکید کرد: بهتر است مسئولان تمهیدی بیندیشند 
و اجازه دهند فیلم هایی چون »شیشلیک« که مدت زیادی در 
انتظار اکران هستند، بر پرده سینماها نمایش داده شوند تا 

سینما رونق پیدا کند.

 نوید محمودی، تهیه کننده سریال »پوست شیر«:

با همفکری خیلی از چالش ها حل می شود


